The final report Ise and Japan Study Program 2020

First of all, I would like to express my gratitude for inviting me to join Ise and Japan Study Program, it was a very valuable experience and a chance to get to know Shintō religion, Ise and Japan better.

The organization and substantive content of the program were at a high level. Despite the difficult world health situation, we were able to take part safely in each event prepared by organizers. The plan was well-conceived. The classes focused on various issues regarding shintō religion, Ise history, Ise tourism and were complemented by engaging study trips.

Participants were supposed to post on their social media about the program and in my opinion, it is a good way to expand one's knowledge and promote the region itself.

At the end of the program, participants were also supposed to prepare the final presentations. It could be more helpful though to receive more detailed guidelines beforehand. Also, more extended free time given to do research and plan presentations would be welcome.

Furthermore, I would like to recommend sending all of the study materials, like presentations handouts, by e-mail. It would save loads of paper and also a place in the luggage.

The whole program was enriched with a heartwarming atmosphere provided by organizers and participants, who pretty quickly get on well with each other, being friendly and caring, especially during this hard time of Coronavirus pandemic.

2020年「伊勢」と日本スタディプログラム 最終リポート

初めに、伊勢と日本のスタディプログラムへ招待していただきありがとうございました。 私にとって非常に貴重な経験であり、神道、伊勢そして日本をよく知る機会となりました。 プログラムの内容はレベルが高いものでした。世界の困難な状況にもかかわらず、主催者が 準備した各イベントに安全に参加することができました。学習計画はよく考えられていま した。講義、神道、伊勢史、伊勢観光に関する様々な問題に焦点を当て、その後、フィール ドスタディに出掛けることで、それぞれの課題が完結されました。

参加者はプログラムについてソーシャルメディアに投稿することになっており、知識を深めた上に自分の意見を発信することで地域自体を宣伝するという、良い方法だと思いました。

参加者は最終プレゼンテーションをすることが予定されているので、事前に詳細な情報を 入手しておくと役に立つと思います。また、本や資料などの荷物を少なくする為に、データ をメールで送信しておくことをお勧めします。

プログラム全体は、主催者と参加者が共に心温まる雰囲気の中で終わりました。特にコロナウイルスのパンデミックの困難な時期に、友好的で思いやりを持ってお互いに仲良くなりました。

以上